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JAARVERSLAG 2024 ADVIESRAAD PLATTELAND EN KLEINE KERNEN GEMEENTE TYNAARLO  

 
 

Dit jaarverslag over het kalenderjaar 2024 van de Adviesraad Platteland en Kleine Kernen is opgesteld 

conform artikel 5, Convenant Adviesraad Platteland en Kleine kernen, 30 maart 2010, en gericht aan 

het College van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Tynaarlo.  

 

1. Doelstelling Adviesraad Platteland en Kleine Kernen  

Het doel van de Adviesraad Platteland en Kleine Kernen is het adviseren van de gemeente Tynaarlo 

bij het ontwikkelen en concretiseren van dorpsoverstijgend beleid aangaande de kleine kernen en 

hun omgeving (artikel 1, Convenant Adviesraad Platteland en Kleine kernen, 30 maart 2010).  

 

2. Bezetting Adviesraad Platteland en Kleine Kernen 2024  

De Adviesraad Platteland en Kleine Kernen (hierna: Adviesraad) bestaat uit twaalf leden. Zes leden 

worden bij voorkeur voorgedragen door een lokale dorpsbelangenvereniging; vijf leden zijn 

vertegenwoordigers uit de domeinen Landbouw, Natuur en Milieu, Water, Recreatie en Economische 

Ontwikkeling, Wonen en Maatschappelijke betrokkenheid. De Adviesraad heeft een onafhankelijke 

voorzitter. De voorzitter vormt met de secretaris en penningmeester het Dagelijks Bestuur van de 

Adviesraad. De Adviesraad wordt in haar werkzaamheden ambtelijk ondersteund.  

 

Leden van de Adviesraad in 2024 zijn: dhr. P. Kwast (Natuur en Milieu), mw. H. Bosman (Water), dhr. F. 

van Dam (kernen Donderen, Bunne, Bunnerveen, Winde), dhr. H. Heijman (kern Zeijen), dhr. M. 

Jaroch (kernen Oudemolen, Taarlo, Zeegse), dhr. W. Kievit (Landbouw), mw. E. Nijenhuis (kernen Yde, 

De Punt), mevr. F. Jansen (algemene maatschappelijke betrokkenheid en wonen), dhr. R. Renting 

(Economische Ontwikkeling, Recreatie), mw. A. Schillhorn van Veen (kern Tynaarlo), dhr. J.R. Timmer 

(kernen Midlaren, De Groeve, Zuidlaarderveen). Onafhankelijk voorzitter is de heer L. Boskma. Het 

secretariaat van de Adviesraad werd verzorgd door mw. J. Rozema; na haar aftreden heeft de heer 

J.R. Timmer het secretariaat overgenomen. Penningmeester is de heer F. van Dam. 

 

Medio 2024 heeft de APKK afscheid genomen van mevrouw Van den Berg vanwege het verstrijken 

van haar termijnen. Zij is opgevolgd door de heer P. Kwast. In de loop van 2024 is mevrouw F. Jansen 

toegetreden tot de raad als opvolger van mevrouw Rozema, die in 2023 is afgetreden vanwege het 

verstrijken van haar termijnen. De heer Jaroch heeft vanwege zijn verhuizing naar elders zijn 

lidmaatschap van de APKK in 2024 moeten beëindigen. Het voornemen van de APKK is om in 2025 als 

zijn opvolger mevrouw A. Hadders voor benoeming voor te dragen. 

 

Voor de invulling van de vacature ‘Maatschappelijke betrokkenheid’ is een vacature opgesteld en 

geplaatst op de gemeentelijke pagina van de regionale kranten. Deze vacature heeft 3 reacties 

opgeleverd. Na gesprekken is mevrouw F. Jansen bij het college van B&W voorgedragen als lid van de 

APKK. 

 

Ambtelijke ondersteuning is verzorgd door mw. R.J. Beugelink, beleidsadviseur platteland & kleine 

kernen , Team Ruimte en Duurzame ontwikkeling van de gemeente Tynaarlo. 

 

3. Vergaderingen Adviesraad Platteland en Kleine Kernen 2024  

De Adviesraad Platteland en Kleine Kernen heeft in het jaar 2024 vijf keer vergaderd, respectievelijk 

op 25 maart, 30 mei, 24 september, 21 november en 12 december.  

 



2 
 

De vergadering van 25 maart 2024 vond plaats in MFA De Spil in Tynaarlo. Daar vertelde de heer 

Jeroen van Onna, voorzitter van Dorpsbelangen Tynaarlo over de totstandkoming van het MFA. Het 

dorp heeft een belangrijke rol gespeeld (opdrachtgeverschap en begeleiding) in de bouw van het MFA 

en de financiering. Voor het MFA is een aparte Stichting opgericht. Het dorp Tynaarlo is druk bezig om 

woningbouw in het dorp te realiseren. Een ontwikkelaar is daarbij behulpzaam en het dorp rekent op 

de medewerking van de gemeente. 

 

Voor het onderwerp ‘Beleidskader Zon op Land’ waren de heer John Willemse en mevrouw Leonie 

Vrieling van de gemeente Tynaarlo uitgenodigd. Zij vertellen over de ontwikkelingen in de gemeente 

over de grote en kleine zonneparken. Met name over de kleinere zonneparken doen zij een beroep 

op de dorpen om mee te helpen. De APKK besluit om naar aanleiding van de presentatie een kort 

schriftelijk advies op te stellen. 

 

De vergadering van 30 mei 2024 is in het gemeentehuis te Vries. Te gast waren wethouder Hans 

Kuipers en Janneke Oomen om over het project ‘Bouwstenen voor de samenleving’ te vertellen. Zij 

waren hiervoor uitgenodigd, nadat de werkgroep Voorzieningen van de APKK aanwezig was geweest 

bij een commissievergadering van de gemeenteraad, waar dit onderwerp was geagendeerd. De 

‘Bouwstenen voor de samenleving’ gaat het huidige accommodatiebeleid vervangen en heeft een 

bredere doelgroep. Ook hiervoor wordt een afwegingskader gemaakt. Afgesproken is de APKK om 

advies te vragen.  

De werkgroep Voorzieningen van de APKK beziet ‘Bouwstenen voor de samenleving’ als een 

belangrijk element in haar eigen op te stellen advies over de voorzieningen in de kleine kernen. 

 

Op 24 september 2024 heeft het APKK-lid Harriët Bosman, werkzaam bij het waterschap Hunze en 

Aa’s, een presentatie over het werkterrein van een waterschap. Doel hiervan was te kunnen 

beoordelen of de APKK op het gebied van water (kwaliteit en/of kwantiteit) een zinvol advies zou 

kunnen uitbrengen. Maar daarvoor was het eerst noodzakelijk om inzicht te hebben in het 

takenpakket van een waterschap. De werkgroep Voorzieningen van de APKK heeft op basis van haar 

werkzaamheden een aantal stellingen geformuleerd. De leden van de APKK becommentariëren deze 

stellingen door ‘geeltjes’ met opmerkingen bij de stellingen te plakken. Na deze interne 

consultatieronde zal de werkgroep haar advies opstellen. 

 

De vergadering van 21 november 

In deze vergadering krijgen we een verdiepingsslag op het thema water. Sprekers zijn ons lid Harriët 

Bosman en Marion Meijer van het waterschap Noorderzijlvest. In een levendige discussie wordt 

gesproken wordt ondermeer over waterkwaliteit, beken in het landelijk gebied, plekken voor 

woningbouw, kansen voor agrarisch waterbeheer en de invloed van gewasbeschermingsmiddelen. 

Aanvullend geeft de heer Jeroen Niezen, beleidsadviseur Water van de gemeente Tynaarlo een 

toelichting op de in ontwikkeling zijnde Lokale Uitvoeringsagenda. De adviesraad geeft suggesties 

mee op het gebied van samenwerking en ga er vooral laagdrempelig mee aan de slag. 

 

De vergadering van 12 december  stond deels in het teken van het Kader voor de 

(pre)mantelzorgwoningen. Besproken wordt op welke manier het meest doeltreffend in de korte 

periode die ons is gegeven, te adviseren. Vervolgens wordt het eindconcept van het advies van de 

werkgroep Voorzieningen van de APKK besproken. Het werk van de werkgroep kan op waardering 

van de voltallige adviesraad rekenen. Het advies wordt met een paar kleine aanpassingen 

ingezonden. 
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Het Dagelijks Bestuur van de APKK heeft in 2024 zo’n 12 keer overleg gevoerd; gespreksonderwerpen 

waren voorbereidingen voor de vergaderingen (opstellen agenda), bespreken vacature (opstellen 

vacature, selectie binnengekomen reacties, sollicitatiegesprek) en lange termijn agenda.  

 

Eind november 2024 heeft het DB overleg gevoerd met de wethouders Jelbrich en Vellinga van de 

gemeente Tynaarlo. Onderwerp van gesprek was de soms erg korte termijn waarin advies moet 

worden gegeven. Soms wordt de APKK pas tijdens de formele inspraak om advies gevraagd. De APKK 

wil juist vóór de inspraak adviseren om daarmee de gemeente de kans te geven haar beleid verder 

aan te scherpen of te verduidelijken. Afgesproken wordt dat de gemeente hiernaar zal handelen. Op 

24 september is de visie op de verblijfsrecreatie besproken in de gemeenteraad; het ging om 

besluitvorming. Waarom is de APKK niet geraadpleegd? Dit onderwerp speelt in de meeste kleine 

kernen. 

 

Op 3 oktober heeft voorzitter Lieuwe Boskma tijdens een vergadering van de BOKD met enkele van 

haar dorpen, een toelichting gegeven op het werk van de APKK. 

 

4. Advisering Adviesraad Platteland en Kleine Kernen 2024 

In de loop van 2024 heeft de Adviesraad de volgende adviezen uitgebracht. 

 

Zon op land (januari 2024) 

Naar aanleiding van de presentatie van de gemeente over het op te stellen beleidskader zon op land, 

wordt een kort advies opgesteld dat naderhand met de gemeentelijke projectleider wordt besproken. 

 

Voorzieningen in de kernen (december 2024) 

In december is het ongevraagde advies van de APKK-werkgroep Voorzieningen klaar en kan worden 

toegezonden aan het College van B&W. Wat de APKK verbaast, is dat het afwegingskader voor de 

‘Bouwstenen voor de samenleving’ dan al ter besluitvorming voorligt aan de gemeenteraad, terwijl 

de APKK nadrukkelijk had aangegeven te willen adviseren. De gemeentelijk projectleider heeft de 

adviesraad laten weten hier later op terug te komen. 

 

Kader (pre)mantelzorgvoorzieningen 

Tijdens het overleg met de twee wethouders eind  november 2024 geeft wethouder Vellinga aan dat 

hij wel een advies over het Kader (pre)mantelzorgvoorzieningen wenst. De formele inspraakperiode 

loopt dan al. De APKK besluit een klankbordsessie met de gemeentelijke projectleider te houden om 

zodoende mondeling haar zienswijzen mee te geven. Deze sessie zal begin januari 2025 plaatsvinden. 

De tijd ontbrak om tot een formeel schriftelijk advies te komen. 

 

5. Organisatie van Adviesraad Platteland en Kleine Kernen 2024  

De Adviesraad heeft in 2024 voor een aantal van haar vergaderingen gebruik gemaakt van de 

vergaderfaciliteiten van het gemeentehuis te Vries. De DB-vergaderingen vonden meestal plaats op 

het gemeentehuis in Vries.  

 

In vier van de vijf vergaderingen is gediscussieerd met ambtelijke medewerkers, terwijl bij één 

vergadering een wethouder aanwezig was. Dit zijn vruchtbare gesprekken en de vertegenwoordigers 

van de gemeente krijgen op deze wijze deskundige input voor hun werkzaamheden. 

 

De Adviesraad heeft de beschikking over een jaarlijks werkbudget voor onkostenvergoeding van de 

leden van de Adviesraad en voor de werk- en activiteitenagenda van de Adviesraad. In de vergadering 
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van 20 november is de onkostenvergoeding besproken. Het bleek namelijk dat de leden van de 

Adviesraad Sociaal Domein een hogere vergoeding per vergadering krijgen dan de leden van de 

Adviesraad. Daarop is besloten de vergoeding voor de leden van de APKK te verhogen van € 125,= 

(onveranderd sinds 2018) naar € 200,= per jaar. Het jaarlijkse budget laat dit toe. 

 

Voor het kalenderjaar 2024 is een financieel jaarverslag opgesteld, deze wordt in het voorjaar van 

2025 met dit secretariële jaarverslag naar het College van Burgemeester en Wethouders gezonden.  

 

6. Advisering 

De APKK bestaat uit een breed en sterk samengestelde groep burgers uit de gemeente Tynaarlo. 

Vanwege de achtergrond van de leden heeft zij veel kennis in huis. 

De adviesraad biedt het gemeentebestuur de unieke kans om adviezen te ontvangen op 

beleidsstukken of aanzetten daartoe die een link hebben naar het platteland of de kleine kernen. 

Onze adviesraad zal vooral sterk kunnen functioneren als: 

− de gemeente er regelmatig gebruik van maakt, 

− ze deze gebruiksmogelijkheid binnen de gemeentelijke organisatie voor het voetlicht brengt, 

− en de effectiviteit van geschreven adviezen of van klankbordsessies regelmatig naar ons 

terugkoppelt. 

Wij vinden dat dit beter zou kunnen. We denken dat de gemeente vaker en laagdrempelig van de 

adviesraad gebruik zou kunnen maken. We sturen dan ook aan op een gesprek hierover met de 

verantwoordelijke wethouder. 

 

 

 

Vries, gemeente Tynaarlo  

Maart 2025  

L. Boskma, voorzitter  

J.R. Timmer, secretaris 

 

 

 


